
Jegyzőkönyv
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának

Közmeghallgatás

Az ülés helye: Öregiskola Közösségi Ház és Könyvtár
Időpontja: 2012. május 24. (Csütörtök) 16:00 óra

Bencsik  Mónika  polgármester :  Tisztelettel  köszöntök  mindenkit,  Nagykovácsi 
Nagyközség  Önkormányzatának,  Képviselő-  testülete  nevében.  Különleges  Képviselő-
testületi  ülést  tartunk  ma,  a  közmeghallgatás,  amely  a  Képviselő-testületek  számára 
kötelező  évente  egyszeri  alkalommal,  a mai ülésünk.  Ez egy olyan testületi  ülés,  ahol 
közösség is részt  vesz és tehetnek fel kérdéseket a Képviselő-testület tagjainak, illetve 
számomra. Az első két hivatalos napirendi pontnál tájékoztatót tartok önöknek a 2011. évi 
költségvetésének a végrehajtásáról, a zárszámadásról, illetve a 2012. évi költségvetésről, 
ezt követően önök kérdezhetnek. Nagyon fontos és el szeretném mondani, hogy az új 
Alkotmányos jogszabályok, illetve az adatvédelmi szabályok miatt, aki kérdez az a nevét el 
kell, hogy mondja, majd ki kell fáradjon a kolléganőhöz, hogy aláírjon egy nyilatkozatot és 
feltüntesse  a  címét,  ami  majd  a  jegyzőkönyv  mellékletét  fogja  képezni.  Adatvédelmi 
szempontból fontos még, hogy a helyi Kábel Tv felveszi, mint minden Képviselő-testületi 
ülést általában ezt is, aki kérdez az vegye tudomásul, hogy szerepelni fog a helyi Kábel Tv 
műsorában, illetve hangfelvétel is készül az ülésről.
Megállapítom, hogy testület 8 fővel, jelen van, határozatképes. Kósa Sándor képviselő úr 
jelezte,  hogy  nem tud  itt  lenni  a  közmeghallgatáson.  A  kiküldött  napirendek  szerint  3 
napirendi pont van:

Napirend: 

1. Tájékoztató a község 2011. évi költségvetésének zárszámadásáról
Előterjesztő: Bencsik Mónika polgármester
2. Tájékoztató a község 2012. évi költségvetéséről
Előterjesztő: Bencsik Mónika polgármester
3. Indítványok, javaslatok – Lakossági hozzászólások

Bencsik  Mónika  polgármester  :   Kezdődik  a  közmeghallgatásnak  az  a  része,  amely 
önöknek  talán  száraz  adathalmaznak  tűnik,  de  mégis  legtöbbször  az  adófizető 
állampolgárok  arra  kíváncsiak,  hogy  adó  forintjaik  mire  vannak  felhasználva.  Ez  a 
közmeghallgatás  is  arra  szolgál,  hogy  önöket  tájékoztassuk,  bár  amikor  elfogadja  a 
Képviselő-testület  az  erre  vonatkozó  rendeletet  a  helyi  újságban  (Böngésző)  mindig 
szoktunk egy kicsit részleteiben is foglalkozni ezekkel a témákkal.
Első napirendi pontunk a 2011. évi zárszámadás a 2011. évi költségvetés végrehajtása. 
Ami nagyon fontos számsor és önök is láthatják, hogy milyen összetevői vannak az állami 
támogatásoknak, tehát, hogy milyen finanszírozást ad a településünknek az Állam. Van 
normatív hozzájárulás, SZJA hozzájárulás, gépjárműadó, vannak egyéb hozzájárulások és 
az OEP finanszírozás.  A normatív  hozzájárulást  két  módon kapja  a  település,  vagy  a 
feladat ellátásban résztvevők alapján (gondolok itt első sorban iskolás gyermekek, vagy 
óvodás  gyermekek  után)  illetve  lakosságszámhoz  kötötten  is  kap  a  településünk 
normatívát.  Ezen  túlmenően  bemutatom  Önöknek  a  saját  és  sajátos  bevételeinket,  a 
pályázati  forrásokból képződő  bevételeket.  Mindezekkel  párhuzamosan a kiadásokat is 
bemutatom, sőt külön az intézményenkénti költségvetési számok alakulását is láthatják.
Ismerteti az el őterjesztés a melléklet szerint.
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Második  napirendben  bemutatom  Önöknek  az  előző  szisztéma  alapján  a  2012.  évre 
tervezett számsorokat, itt inkább a várható és tervezett beruházásokat emelném ki.
Ismerteti az el őterjesztés a melléklet szerint.

Az első két napirend után itt az idő, hogy tudjanak kérdezni. Még egyszer elmondom a 
jogszabályokra figyelemmel, aki kérdezni szeretne a nevét mondja, utána jöjjön előre a 
nyilatkozatot  írja  alá  a  címét  diktálja  be.  Két  lehetősége  van  ilyenkor  a  Képviselő-
testületnek,  ha  tudunk  rögtök  megnyugtató  pontosan  válaszolni,  megtesszük,  ha 
bonyolultabb a kérdés, akkor 15 napon belül választ fogunk adni írásban. Nagy tisztelettel 
önöké a szó kedves lakosok.

Szabó Ferenc : A 13-as kilométer kőig, vagy talán tovább is kiszáradtak a fák, szeretném, 
ha  kivágnák  ezeket  a  fákat  és  ültetnének  újat.  Kérdésem,  hogy  tett  valami  lépést  ez 
ügyben már az Önkormányzat a közút kezelője felé? Másik kérdésem a BKV, marad vagy 
sem? A buszöblök állapota tragikus, gondoltak-e már a javítására, kinek a felelősége a 
javítása? A buszleálló sáv a Sebestyén dombon hiányzik, gondoltak-e már a pótlására? 
Nagyon szép terveket láttam a Kossuth Lajos utca átépítésére, de én úgy gondolom, hogy 
az még egy kicsit kevés, ott meg kellene még szervezni a forgalomtechnikai javításokat, 
erre készül-e valami terv? Köszönöm.

Bencsik Mónika polgármester : Köszönöm szépen a kérdésekre megpróbálok válaszolni 
sorrendben. A fasor a közútnak az a része, ami szintén állami tulajdon. Ma egyeztettünk a 
PEMÁK képviselőjével. Először elmondanám még azt, hogy jövő hét kedden, megkezdik a 
Fő  utca  borzalmas  állapotának  a  rendbetételét  az  ígéret  szerint.  Kijönnek  a  fasor 
vizsgálatára, ez az ő  feladatuk lenne, de közösen kell  megoldanunk,  tehát ebben jövő 
hétre  van  időpontom  egyeztetünk  a  főosztályvezetővel.  Fasor  kérdése  mindannyiunk 
ügye, próbáljuk az illetékesekkel közösen megoldani.
BKV-val  kapcsolatosan, sejtelmek vannak, senki  nem tud semmit pontosan. A BKV-ból 
BKK lett,  Vitézy  Dáviddal  találkoztam egy  hónappal  ezelőtt,  csak  aztán  beteg  lettem, 
Somody László  vezérigazgató  helyettes úr  jön hozzám tárgyalni.  Itt  az egyeztetés  két 
irányra  vonatkozik.  Egyik  fele  a  BKV  üzemeltetését,  hogyan  gondolják  majd  2013. 
áprilistól,  vagy  januártól?  Van  egy  négyoldalú  megállapodás,  amit  anno  a  Gazdasági 
Minisztérium a Főváros a BKV és az Önkormányzat között. Ezt a megállapodást a BKK 
mint  jogutódja  a  BKV-nak  meghosszabbítatta,  egy  évre  hosszabbítatta  meg.  Van  egy 
másik megállapodás, egy fizetési kötelezettségre vonatkozóan a településünk részéről a 
BKV  szolgáltatás  tekintetében,  tulajdonképpen  együttműködés  van  2013.  áprilisáig  és 
fizetési kötelezettségünk 2012. december 31-ig. Engem mélységesen felháborít az, hogy 
Budakeszi és Solymár, akik most kezdtek el fizetni a szolgáltatásért új buszokat kaptak. Itt 
a mi gyönyörű környezetünket, pedig a legrosszabb állapotú buszokkal terhelik. Másrészt 
a  Fő  út  beruházása  óta,  nagyjából  egy  időben  volt  a  Sebestyén-dombi  BKV 
buszmegállónak  a  bedöntése  egy  baleset  kapcsán.  Várjuk  a  pótlást.  Három  darab 
buszmegállót,  egyébként elvittek a faluból,  ezek nem kerültek vissza.  BKV a BKK –val 
egyeztetünk és mi is próbálunk egy normális helyzetet  kialakítani az illetékeseknél.  Ez 
nem egyszerű, ha ők nem tesznek valamit, akkor mi önerőből keresünk megoldás ezekre 
a kérdésekre is, mint ahogy eddig.
A Fő utca felújításra volt egy ötlet pályázat hallgatók részére. Sokan voltak, bemutattuk azt 
a hat pályáztatott, amiből  az ötleteket úgy ítélte meg egy szakmai zsűri,  hogy érdemes 
figyelembe venni.  ABKK-val  tárgyalni  fogok a Fő  út  ügyben kértem, segítséget  abban, 
hogy olyan tervezőt ajánlanak, akit ők is elfogadnak, illetve a szakma is elfogad. Tervezés 
két  részből  fog  állni.  Egyrészt  magának  az  útpálya  szakmai  felújításának  a  terve,  a 
Főtértől, minimum a Sebestyén-dombi kápolnáig. Illetve, hogy hogyan gazdálkodjunk mi a 
zöldfelületekkel,  hol legyenek árkok, parkolók stb. A Képviselő-testület részéről  kell egy 
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döntés,  hogy  hogyan  korlátozzuk  be  a  Főutca  közlekedését.  Sok  tervben  felmerül  a 
hallgatók  részéről,  hogy  lehetne  a  Főteret  meghosszabbítani.  Ebben  az  évben  a 
költségvetésben  a  Főutca  tervezésére  van  elkülönítve  keret.  Elfogadhatóak  voltak  a 
válaszok?

Szabó Ferenc : Igen, köszönöm.

Bencsik Mónika polgármester : Várom a következő kérdést.

Vajda Lóránt : Az óvodával kapcsolatban láttuk a problémákat. Egy 3 éves kislány apukája 
vagyok,  és  nagyon  várjuk,  hogy  felvegyék  az  óvodába  őt.  Látom,  hogy  készültek, 
bölcsődével,  óvodával  új  építéssel  bővítéssel  kapcsolatos  pályázatok,  de  hatalmas  a 
túljelentkezés.  Az  volna  a  javaslatom,  hogy  amíg  elkészül  az  óvodabővítés  és  az  új 
bölcsőde,  nem  lehetne-e  a  családi  napközibe  esetleg  beadni  ezeket  a  gyereket  és 
támogatást kapni, hogy oda be lehessen tenni őket?

Bencsik Mónika polgármester : Családi napközik létrehozására vonatkozóan a TÁMOP 
pályázatok szolgálnak segítségül. Egy részt a családi napközihez ugyan úgy infrastruktúra 
kell,  terület,  épület.  A  most  Nagykovácsiban  működő  családi  napközik  magán 
vállalkozások, nem hiszem, hogy bárki leginkább jó néven venné, hogy kisajátítanánk és 
onnantól  az  Önkormányzat  tulajdona  lenne.  Kell  hozzá,  olyan  ember,  aki  felügyeli  a 
gyerekeket,  ellátás  biztosítása  és  infrastruktúra.  Nem  tudom,  hogy  erre  kapnánk 
felajánlást.  Nem  ilyen  egyszerű  ez,  egy  családi  napközi  működtetéséhez  is  komoly 
feltételeket írnak ki. Nem véletlenül magánúton működtetik ezeket leginkább, mert annyira 
kicsi  az  állami  támogatása  a  családi  napköziknek,  gyereklétszám  le  van  korlátozva. 
Visszaadom a szót.

Vajda Lóránt : Igazából félreérthető voltam, nekem az lenne a kérdésem, hogy a meglévő 
magán napközikbe a felvételt, nem lehetne támogatni azoknak a gyereknek, akiket nem 
vettek fel az óvodába anyagilag az önkormányzat részéről.

Bencsik Mónika polgármester:  Mikor költözött ön Nagykovácsiba?

Vajda Lóránt : Egy éve.

Bencsik Mónika polgármester:  Volt itt  Waldorf Óvodatámogatás, amikor a Képviselő-
testület elé került egy újabb magánóvodának, alapítványi óvodának a támogatása, akkor 
döntött  úgy a testület,  hogy ezt  nem tudja tovább felvállalni.  Mint  Önkormányzatnak a 
legfőbb dolog az, hogy az Önkormányzati intézményeket hozzuk olyan fejlesztési szintre, 
hogy be tudjuk fogadni a gyerekeket és azoknak a fenntartása a feladat. A Waldorf óvodát 
10  évig  támogatta  a  település.  A  Képviselő-testület  ezután  kimondta,  hogy  a  magán 
alapítványok  finanszírozásában  nem  kívánunk  részt  venni.  Most  mondhatom  magam 
részéről, hogy ezt továbbra sem fogom tudni támogatni, mert egy feladatunk van, hogy a 
település igényének megfelelően kiépítsük a saját infrastruktúránkat. Ami a falué az a falu 
vagyona  a  falu  költségvetéséből  épült.  Nehéz  egyébként  jól  dönteni  olyankor,  amikor 
ezeknek az alapítványi támogatásoknak a kérdése kerül napirendre. Van további kérdése?

Vajda  Lóránt :  Én  is  úgy  értem,  hogy  ne  az  alapítványokat  támogassák,  hanem  a 
családokat.
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Bencsik Mónika polgármester:  Az önkormányzat szociális segéllyel tud támogatni, ha 
nem az alapítványi befizetést akarják kiegészíttetni. Más formában nem tudunk támogatni. 
További kérdés?

Fáber  Dávid :  Az  óvodával  kapcsolatosan  220  millió  forintból  egy  konténer 
óvodabővítéssel  egyszerűbb lenne a  bővítés,  jelentősen olcsóbb költség.  Információim 
szerint Hűvösvölgyi óvoda így készült 70-80 millió forintból két csoportszobás intézmény.

Bencsik Mónika polgármester :  Nem látja Fáber Dávid úr az összefüggéseket, így az 
építőiparban sem, talán nem figyelt vagy nem mondtam rendesen el az óvodafejlesztéssel 
kapcsolatosan a 222 millió forintból 200 millió forint Európai Uniós támogatás, tehát ebből 
a falunak 20 milliót kell hozzátennie. A csoportszoba bővítést, ennél is olcsóbbra terveztük 
meg, 50 millió forint a Kaszáló utcai óvoda két csoportszobája, mi sokkal jobbak vagyunk a 
II. kerület adatainál. A Dózsa György utca azért kerül sokban, mert a majd 100 éves épület 
teljes felújítására van szükség ahhoz, hogy a már meglévő csoportszobák emberi szinten 
tudjanak üzemelni, tehát legyen mosdója a gyereknek és a felnőttnek is, konyha legyen és 
egyebek. Itt a beruházás talán félreértette, itt nem csak egy egyszerű bővítésről, hanem 
egy teljes rekonstrukcióról van szó. Nem olcsóbb az, ha magáningatlanokat vásárolunk fel. 
Volt képviselő társam is itt van ő elmondta két évvel ezelőtt, hogy a Kaszáló utcai óvoda 
megépítésénél,  készítsünk  hosszú  távú  terveket,  mert  szerinte  nem  érdemes  óvodát 
építeni, m,ert nem lesz kihasználva évek múlva. Jelenleg a lakosságszám meghaladta a 
7000 főt és meghaladta a gyermekszám a 1900 főt. A településen kb. 3600 ingatlan van, 
melyből  beépítet ingatlan kb. 2000. A mai napon, ha jól hallottam a Jegyző  asszonytól 
(Óvodavezető  asszonyt  is  köszöntöm  a  jelenlévők  között)  a  beiratkozások  nagyjából 
lezárulnak és talán, 100 fős túljelentkezés van, úgy hogy 2 éve adtunk át egy 100 fős 
óvodát. Kedves Fáber Dávid megnyugtatom, hogy ennek a Képviselő-testületnek sem és 
a következőnek sem kell arról gondolkodnia, hogy be lesznek zárva az óvodák gyermek 
hiány miatt. Válaszom elfogadható volt.

Fáber Dávid : Igen, köszönöm.

Bencsik Mónika polgármester : Várom a következő kérdését.

Fáber Dávid : CBA beruházással kapcsolatban, hogy lehetséges az, hogy nem kaptunk 
semmiféle  tájékoztatást,  a  Budakeszi  iránytűből  tudtam  meg.  Egy  óvodát,  hogy  lehet 
mellette működtetni?

Bencsik Mónika polgármester : Városban is működnek óvodák és sok építkezés folyik 
körülöttük, higgye el, ez az építkezés le fog folyni az óvodás gyerekek sérelme nélkül is. 
Bár biztos, hogy okoz kényelmetlenséget. CBA beruházásról akkor beszélhetünk, ha lesz 
ilyen.  Egyébként  tavalyi  évben emlékezetem szerint  adtunk tájékoztatást  beruházással 
kapcsolatosan. Most egy építéshatósági eljárás, ami folyamatban van. Nem önnek kellett 
„nyomoznia”, hanem aki a tv-t nézi, hogy (ezt törvényalkotók hozták) pláza stop van. Ami 
azt  jelenti,  hogy  300  m2-nél  nagyobb  létesítmény  nem  épülhet.  Kormányrendelet 
vonatkozik arra, hogy mégis akik építkezhetnek, hogyan tehetik. Ezért a Nagykovácsi CBA 
beruházás  a  jogszabály  változására  tekintettel,  maga az építéshatósági  eljárás fel  lett 
függesztve. Vissza fogom nézetni a Kábel Tv üzemeltetőjével, a tavalyi közmeghallgatást, 
külön beszéltem róla elég hosszan, de most meg Főépítész úr készült, hogy az épületre 
vonatkozóan is mindenféle képek majd megjelenjenek. A kedves ittlévők kíváncsiak rá, 
akkor ezt meg is tehetjük most. Arról pedig, hogy a szomszédság nem tud, az azért nem 
fedi teljesen a valóságot, mert én tudok több olyan környező  lakóról bejött tájékozódott. 
Sőt az Ön által üzemeltetett neten is voltak már korábban is hírek a beruházásról, ezért 
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nem értettem a kérdését. Vannak minden hónapban külön Polgármesteri beszámolók a 
helyi tv-ben és ott is többször hangzott el a CBA-val kapcsolatos tájékoztató, az biztos. 
Semmiféle titokról nincs szó, Fáber úr tájékozatlan.

Györgyi  Zoltán  f őépítész :  Tisztelettel  köszöntöm a  megjelenteket.  Talán  már  ismert, 
hogy az Önkormányzat 2010-ben értékesített egy területet. A település központi részén a 
Bánya utca és a Kaszáló utca sarkán. Ezt a területet a CBA-t üzemeltető cégcsoportja, 
egy beruházó vásárolta meg. Az Önkormányzat a település központot viszonylag régen, 
1988-ban döntötte el, hogy itt legyen. Ezen az úton haladunk, ebből megépült az óvoda 
épül a református templom, területet alakítottunk ki sportközpont céljára. Úgy gondoljuk, 
hogy ahhoz egy település központ működjön szolgáltatást is kell  adni. Ez egy komplex 
szolgáltató létesítmény lesz. Amikor az Önkormányzat oda került, hogy gondolkodik azon, 
hogy hol létesítsen ilyen helyet, két megoldás között választhatott. Az egyik az Egyesült 
Államokban bevett szokás a város szélén bevásároló központokat hoznak létre például 
Budaörs határában is vannak hasonlók. Mi nem ezt választottuk, mi azt gondoltuk, hogy a 
településünkön  megfelelő  módon  természetesen  kell  kialakítani  egy  ilyen  bevásárló 
központot.  Lesz ott  pékség,  üzlet,  ételbárok,  drogéria,  háztartási  bolt,  illatszer  áruház, 
sportlétesítmény, kávéház, könyvesbolt, egészségügyi szolgáltatás, gyermekfoglalkoztató 
és  egyéb  dolgok.  A  beruházók  készítettek  egy  közvélemény  kutatást,  tulajdon  képen 
Nagykovácsi  felnőtt  korosztályának  10%-ra  kiterjed.  Azt  kell,  hogy  mondja  ebben  a 
különböző  kérdésekben  a  funkció  és  a  helyszín  tekintetében  66-72%-os  volt  a 
támogatottsága ennek a beruházásnak. A környéken lakóknak ez forgalmat fog generálni, 
ebben az esetben problémát jelenthet, úgy igyekszünk a tervezőkkel a beruházókkal ezt a 
létesítmény  megvalósítani,  hogy  ez  a  lehető  legkisebb  zavarással  járjon.  Az  épület 
megjelenése nem tudja követni a falusias jelleget, nagyon nívós építészek készítik a tervet 
Ferencz István úr Ybl és Kossuth díjas építész vezetésével készül a terv. Az épület külső 
megjelenésében első sorban, ahogy látszik a téglaburkolat, illetve a sok-sok zöld terület 
jellemzi. Látszik, hogy jellegében ez egy ilyen kerekded beépítés lenne, tehát a szükséges 
számú parkoló részben kívüli, illetve a belső úti részben lenne kialakítva.

Bencsik Mónika polgármester : Köszönöm Főépítész úrnak a látványtervek bemutatását 
és az elmondottakat. Amikor a telket eladta az Önkormányzat azokat a Képviselő-testületi 
üléseket is felvette a Kábel Tv, ezeket a felvételeket vissza lehet nézni, illetve 2006 és 
2010  között,  amikor  működött  a  Társadalmi  Szerződés,  több  megbeszélésen  is  külön 
vitatéma  volt  ez.  Aki  kíváncsi  továbbra  is  bármilyen  részletre,  azok  jöjjenek  be  és 
tájékozódjanak,  mert  van  lehetőségük  rá  a  hivatalban.  Egyeztetünk  folyamatosan 
református lelkész úrral, figyelembe vesszük azokat a szempontokat, hogy ez optimálisan 
tudjon működni. Kiegészíteném még annyival, hogy akik tényleg a közéletet figyelemmel 
kísérik,  azok  érzékelhették  a  vitát  már  akkor,  amikor  Kósa  Sándor  képviselő  társunk 
előterjesztette  az  Amerikai  Iskola  mellett  egy  nagy  bevásároló,  szórakoztató  családi 
központra  vonatkozóan  a  tervét,  akkor  is  elmondtam,  hogy  a  XXI.  században  a 
környezetvédelmi  szempontok  figyelembevételével,  település  központba  a  település 
méretéhez illően terveznek ilyen szolgáltató központokat, pontosan azt befolyásolva, hogy 
az  emberek  ne  kocsival  ingázzanak.  Itt  a  széndioxid  kibocsájtás  miatt  erre  komoly 
tanulmányok  vannak,  tényleg  foglalkoztunk  azzal  is,  hogy  mi  lenne  a  legjobb 
mindannyiunk szempontját figyelembe véve. Nekünk fontos volt,  hogy milyen bevételek 
származnak  majd  a  településnek  ebből  a  beruházásból.  Egy  ilyen  létesítmény  szép 
bevétellel  tud  szolgálni  a  településnek.  Készített  a  településünk  2007-ben  egy 
forgalomtechnikai tervet a nagyobb beruházások miatt is. Ezt a Főterv készítette, ezt a 
tervet  felülvizsgáltatjuk,  hisz  azóta  sok  minden  történt  a  településen.  Ennek  a 
forgalomtechnikai  tervnek  külön  részét  képezi  az,  hogy  ez  a  CBA beruházás  hogyan 
befolyásolja  a  közlekedést.  Szóba  kerültek  a  nyitva  tartások,  én  magam  részéről 
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személyes véleményem, nem szeretem azokat a létesítményeket, amik vasárnap is nyitva 
vannak,  de  a  közvélemény  kutatási  adatok  ennek  ellent  mondanak,  a  Nagykovácsi 
lakosok  további  és  hosszabb  ideig  tartó  nyitva  tartás  igényelnek.  Hogy  mikor  fog 
megvalósulni  a  beruházás  azt  nem  tudjuk,  a  jogszabály  módosítások  miatt  egy 
kormányrendelet  rendelkezik  róla.  Mi  is  várjuk  azt,  hogy ők milyen  lépéseket  tesznek. 
Egyelőre itt tart a CBA beruházás.

Fáber Dávid : Elmúlt évben felmondták a lakhatóságát Kürtösi Pál Körzeti Megbízottnak, 
(továbbiakban:  KMB)  takarékossági  indokokra  hivatkozva.  Ez  éves  szinten 
hozzávetőlegesen  1.400.000  Ft  kiadás  volt.  Ehhez  képest  elköltöttek  1  millió  forintot 
piacra,  most hétfőn hozzá csaptak még 500.000 forintot  a Búcsúhoz.  Tehát volt  keret. 
Jelen pillanatban, meg nincs rendőr a faluban. A másik, hogyan fogják ezt  megoldani, 
polgárőrök nem tudnak rendőr nélkül mit csinálni, hovatovább semmilyen más megoldást 
nem adtak ahhoz, hogy itt helyben egy KMB -s élhessen. Kamerarendszer nem megoldás, 
egy passzív biztonsági megoldás. Mi a további koncepció? A piac vagy két napos búcsú 
helyett lenne csak egy napos búcsú, kicsit olcsóbban és mondjuk, lenne egy rendőr, aki 
hathatósabban tudna intézkedni.

Bencsik Mónika polgármester : Nem a körzeti megbízotti státusz szűnt meg, hiszen ez 
Rendőrségi, Belügyminisztériumi ügy, hanem egy személy körüli váltásról beszélhetünk. 
Ezzel  kapcsolatos  egyeztetések  a  rendőrség  illetékeseivel  folyamatban  vannak.  Nem 
tartom jónak, hogy egy KMB-s úgy, mint a régi  szocialista időkben 20 évig legyen egy 
településen, nem is ez az Európai tendencia. A KMB-seket szokták rotációban forgatni. 
Nagyon kényelmes megoldás az a Belügyminisztériumnak, hogy akkor adnak lehetőséget 
a kapitányságoknak KMB-s státuszra, ha a település felvállalja, eltartja a rendőrt. Ez elvi 
kérdés és nem pedig olyan, ami összehasonlítható azzal, hogy egy Német Nemzetiségi 
Önkormányzatnak  milyen támogatást  nyújt  a  település.  Minden évben el  van mondva, 
hogy Nagykovácsi közbiztonsága kiemelkedően jó Pest Megyében. A KMB-st akkor láttuk, 
amikor a Polgárőrökkel együtt autózott, leginkább este. A KMB-s akkor tud intézkedni, ha 
itt van atelepülésen, akkor van itt, ha rendőrségi vezetője azt mondja neki, hogy itt legyen 
és ne máshol lásson el feladatot. A járőr szolgálatot a polgárőr akkor is meg tudja tenni ha, 
nincs rendőr az autójában, és ha probléma van azt jelzi és kivonul az erre megfelelő szerv. 
De  megnyugtatva  a  lakosságot,  KMB-s  státusz  nincs  elvonva  Nagykovácsitól.  Én  úgy 
tudom, hogy Kürtösi Pál KMB-s betegállományban van. Különböző családi ügyeit intézte 
az, hogy utána ő hol szolgál tovább az feletteseinek a problémája. Nekünk egy feladatunk 
van,  mint  Önkormányzatnak,  hogy  legyen  KMB-s  a  településen,  van  és  lesz  KMB  a 
településen. Olyan szinten, mint eddig biztosan lesz rendőri jelenlét.

Fülöp György : Az egyik kérdésem a  híd korlátjával kapcsolatosan lenne kérdésem, hogy 
mikor csinálják meg? Mindössze kettő darab csavar tartja. A másik, Szomolányi Attilával 
ketten gondozzuk a Sebestyén-dombi kápolnát. Tisztelettel kérdezném, hogy nem lenne-e 
egy  kis  forrás,  hogy  szebb  legyen  a  kápolna  környéke,  illetve,  hogy  normálisabb 
időközökben kaszálják a környékét. Köszönöm.

Bencsik  Mónika  polgármester :  A  híd  javítása  a  költségvetésben  tervezve  van  és 
folyamatosan  most  is  a  szakemberekkel  egyeztettünk.  Megpróbáljuk  a  szükséges 
gyorsjavítási  munkákat,  a  felszíni  víz  elvezető  rendszer  kiépítésével  egyidejűleg  majd 
megtenni, illetve az a statikus jelentés mely elkészült, olyan műszaki megoldást javasolt, 
ami leszűkítené az Ördögárok keresztmetszetét, ezt nem szeretnénk. Ezért egy rendes 
hídtervezővel  próbálunk  egy  hídfelújítási  tervet  készíttetni.  Most  elhangzott  vélemény 
szerint járható a híd nem életveszélyes, de kell vele valamit csinálni. Tényleges normális 
felújítást  szeretnénk  ott  megtenni.  Sebestyén-dombi  kápolna  rendbetételével 

6



kapcsolatosan  köszönöm  a  felvetést  és  az  eddigi  társadalmi  munkát.  Úgynevezett 
településüzemeltetési céget hozzuk létre hamarosan és bízunk benne, hogy egy olyan 
szakmai vezetőt kap, aki sokkal keményebb számonkérés mellett, és szakmai felügyelet 
mellett fogja végeztetni a közterület fenntartási tevékenységet. Bízunk abban, hogy sokkal 
látványosabban tudjuk majd a közterületek rendjét az Önkormányzat részéről biztosítani. 
Én felírtam a kérését és megpróbálunk figyelni  arra, hogy a Sebestyén-dombi kápolna 
környékét is kiemelten gondozza. Köszönjük, most ezúton is önöknek, hogy a Sebestyén-
dombi kápolnát rendben tartják helyettünk és mindannyiunk helyett is.

Szabó Ferenc : A Sebestyén dombi játszótéren leszerelték a játékokat, de ott hagyták a 
játékok csonkjait ez veszélyes.

Bencsik  Mónika  polgármester :  Megmondom  őszintén,  hogy  a  játszóterek  ügyének 
koordinálását,  egyrészt  képviselő  társamnak  dr.  Balogh  Lászlónak  adtam át,  illetve  a 
Hivatal  végzi.  Ezt  inkább nem kérdésként,  hanem feladat  megjelölésként vettem. Jövő 
héten intézzük.

Szabó Orsolya :  Polgármester  asszony  már  elég sokat  beszélt,  ezért  én a  Képviselő-
testületet szeretném egyenként személy szerint megkérdezni, hogy mi volt az oka annak 
decemberben, hogy az országban egyedüli polgármesterként, Nagykovácsi polgármester 
asszonya kapott 6 havi bérének megfelelő jutalmat. Mivel indokolják ezt a rendkívül magas 
összeget?

Bárdos  Iván  képvisel ő:  Egy  ilyen  jutalmazást  elsősorban  a  teljesítmény  indokol.  Az 
tételesen  nem stimmel,  hogy  Magyarországon  ez  kiugró  jutalmazás  lett  volna,  hiszen 
nagyon sok településen a maximális jutalmat szavazta meg a Képviselő-testület, már a 
korábbi években is. Azt gondolom, hogy az éves teljesítmény alapján ezt jó lelkiismerettel 
szavaztam meg. A kitűnő teljesítmény, amit úgy gondoltuk, hogy megérdemel az indoka.

dr.  Balogh  László  képvisel ő:  Szavazásnál  olyan  információk  voltak,  hogy  több 
településen megszavazzák a maximális díjazást. Én személy szerint nem néztem utána. 
Megszavaztam a 6 havi jutalmat, habár sokalltam, de megszavaztam.

Reindl  Gyula  képvisel ő:  A  bankszférában,  vagy  nem  közalkalmazotti,  köztisztviselői 
szférában sokkal kisebb teljesítményekért, sokkal nagyobb fizetések vannak, mint jelenleg 
mondjuk a Polgármester  Asszonyé.  Holott  neki  sokkal nagyobb felelősség van.  Lehet, 
hogy egy közalkalmazotti fizetéshez, meglehetősen nagy, de ehhez a felelősséghez ilyen 
színvonalú  munkához  eleve  nagyobb  fizetés  tartozna.  Mi  ezzel  a  jutalommal 
kompenzáltunk.

Diószeghy  Tünde  képvisel ő:  Én  nem  óhajtom  megindokolni,  az  előttem  szólók 
elmondtak sok mindent. Én úgy gondolom, hogy vállalom a döntésemet és megszavaztam 
azt, és nem óhajtok magyarázkodni, mert szerintem nincs miről.

Bánóczi  Margit  képvisel ő:  Én  társulok  dr.  Balogh  László  képviselő  társam 
véleményéhez.  Én helyesnek tartom,  több képviselő  társammal  egyetértek abba,  hogy 
elsődlegesen egy ilyen feladatot, amit a polgármester asszony ellát, azt méltányolni kell, 
nem csak erkölcsileg, hanem anyagilag is. De ugyanakkor (bár megszavaztam ezt a 6 
havi jutalmat) nem néztem utána ez az én hibám az átlagnak. Tényleg a környéken lévő 
települések polgármestere nem kapott ennyi jutalmat, sem ebben sem az elmúl évben. 
Helytelenül döntöttem, de vállalom, hogy megszavaztam.
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Dér Zsuzsanna képvisel ő: Én azt hiszem nem döntöttem helytelenül, hiszen a számok, 
amiket itt láttunk a költségvetések bemutatása során, az a fejlődés ami Nagykovácsiban 
van, azok az Európai Uniós projektek, amik itt végigmentek én azt hiszem, hogy ha ezt 
valaki olyan lelkiismeretesen végigcsinálja, ahogy ezt a Polgármester Asszony tette, akkor 
az megérdemli a jutalmazást. Ezt mi a Pénzügyi Bizottság tagjai és Képviselők is tudjuk, 
hogy ez nem 3 millió  forintot  jelentet  Nagykovácsinak az elmúlt években, hanem jóval 
többet. Az, hogy Nagykovácsi nincs eladósodva a környező településekhez képes, nagy 
dolog. A gazdálkodást a Polgármester Asszony olyan kézben tartja, hogy ez a mi falunk 
fejlődéséhez  hozzájárul,  az  önök  adóforintjának  felhasználását  a  legnagyobb 
körültekintéssel végzi,  azt gondolom, hogy ez az összeg ez egy bruttó összeg volt,  ha 
kiszámoljuk,  hogy  ebből  mennyi  jutott  az  ő  zsebébe,  az  nem  kiemelkedőnek  számít 
Magyarországon. Egy ekkora felelősséggel, amit ő vállal, ez egy potom összeg volt. Ezért 
szavaztam meg.

Dékány Angella  alpolgármester :  Azt  gondolom,  hogy minden választópolgárnak  joga 
van  ahhoz,  hogy  a  költségvetésről,  elszámolásokról,  jutalmakról  tegyen  fel  kérdést  a 
Képviselő-testületnek.  Én  azok  közé  a  képviselők  közé  tartozom,  hogy  mindenben, 
amiben döntök,  azokat alaposan átgondolom. Én, amiben eddig döntöttem és ez után 
fogok dönteni mindig fölvállalom. Az,  hogy most egyes Képviselő-társaim azt  mondják, 
hogy ők ezt megbánták, vagy rosszul tették, ez az ő lelkiismeretük. Erről most nekem meg 
van  a  véleményem.  Amikor  én  döntök  a  Nagykovácsi  polgármesterének  a  jutalmáról, 
eszem  ágában  sincs  azt  nézni,  hogy  más  települések  polgármestereinek  a  jutalmát 
figyelembe  vegyem.  Én  egy  szempontot  nézek,  hogy  a  polgármesternek  egy 
jutalomkeretet megszavaztunk és ezért én ki merek állni bármikor a választópolgárok elé. 
Mindenkinek nyilvános a polgármester asszony fizetése, juttatásai. A lakosság 90%-a nem 
tudja,  hogy  a  Képviselő-testület  élén  a  Polgármesterrel,  napi  feszített  tempóban  a 
döntések  meghozatala  érdekében  mennyi  munkát  és  erőfeszítést  végez  a  Hivatallal 
karöltve a Jegyzővel az élen, és a Hivatali munkatársakkal, akik nagyon sokat segítenek a 
Képviselő-testületnek. Én jó szívvel megszavaztam a jutalmat, mert azaz elvégzett munka, 
amit a településért tesz és, hogy ő ilyen hosszú időn át polgármester itt a településen az a 
teljesítmény, amit nyújt, bátran kijelenthetem, hogy (bár nagyon sokszor nem értek egyet a 
döntéseivel, ezt fel szoktuk vállalni) az ő teljesítményét el kell ismerni. Aki ezt nem látja, az 
csukott szemmel jár a településen. Mindenkinek, aki abban kételkedik, hogy a Képviselő-
testület mit dolgozik és mit nem, csak azt tudnám javasolni, hogy csak egy napját kísérje 
végig  reggeltől  estig  a  polgármester  asszonynak,  azokon  a  tárgyalásokon,  döntés 
meghozatalokon, munkafolyamatokon, amit ő elvégez kísérjék végig. Azt gondolom, hogy 
a Képviselő-testület kötelessége, hogy a lakosságot erről  tájékoztassa és felvállalja egy 
ilyen  munka  elismerésének  a  felismerését.  Ezért  szavaztam  meg  ezt  a  jutalmat.  A 
lakosság többsége látja azt a munkát, amit a Polgármester a településen a Jegyző és a 
Képviselő-testület dolgozik és tesz Önökért. Köszönöm

Szabó  Orszolya :  Szeretném  megköszönni  a  válaszokat  és  azt  gondolom,  hogy  a 
közmeghallgatás legjobb része ez volt.

Tóth Balázs : Köszönöm szépen ezt a részletes tájékoztatást, bár én különösebb képen 
nem igényeltem. Nem volt jó ez az általánosítás, hogy a lakosság nem ismeri, vagy nem 
tudja,  hogy  mennyit  dolgozik  a  Képviselő-testület  és  a  Polgármester,  magam részéről 
tudom. Köszönöm szépen.

dr.  Balogh  László  (lakos):  Elhangzott  egy  utalás  a  Településüzemeltetési  Kft. 
létrehozásáról és egy érv el is hangzott, hogy ne a Hivatalból keljen a munkásokat elvonni. 
Gondolom a döntést komolyabb elemzés és vizsgálat előzte meg. Konkrétan az érdekel, 
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hogy milyen kiadásokat, ráfordításokat tervez az Önkormányzat,  ami bekerülne ebbe a 
Kft.-be.  Ebbe  mutatkozna-e  költségmegtakarítás?  Lesznek-e  olyan  teljesítmények,  ami 
eddig nem fértek bele ebbe az összegbe? Ugyan azért a pénzért többet kapunk, vagy 
ugyan azt a szolgáltatást jobb minőségben, olcsóbban kapjuk meg?

Bencsik  Mónika  polgármester :  Elkészítő  folyamat  nagyon  hosszadalmas  volt, 
visszanyúlik  egészen  2002-ig.  Falugazda,  falugondnok  kérdése  mindig  foglalkoztatott 
minket.  A  döntésünk  végső  löketét  az  adta,  hogy  költségvetés  gazdálkodás,  honnan 
lehetne  pénzt,  forrást  előteremteni.  Az  Önkormányzat  nem  Áfa  visszaigénylő,  ezért 
elkezdtünk azon gondolkodni,  illetve az iskolák üzemeltetésével kapcsolatban már több 
település  megtette  azt,  hogy  erre  kitalált  valami  konstrukciót.  Először  abban 
gondolkodtunk,  hogy kb.  10-15 főt  érintően minden intézménynél,  személyzeti  létszám 
kerülne  át,  majd  a  feladatmegoldásban  és  a  dolgozóknak  az  összehangolt 
munkavégzésének az érdekében jönne ez létre. Ez volt az egyik ok, a másik az, hogy 
olyan  feladatokat  látnának  el,  melyeknek  az  Áfa  vonzatát  vissza  tudnánk  igényelni. 
Például, hogy ha a településüzemeltetési cég feladata üzemeltetni az épületeket, akkor 
minden rezsi számla Áfá-ja visszaigényelhető. Amikor venni kell valamit, fűkasza, olaj stb. 
annak  mindnek  Áfá-ja  van,  már  ezek  is.  Csak  az  Áfa  visszaigénylésből  a  mostani 
bérköltségük  ezeknek  az  embereknek  finanszírozható  lenne  hosszú  távon  szerintünk. 
Ehhez minimum egy egyéves üzemeltetés kell, de nem csak a saját fejünk után mentünk. 
A Képviselő-testület 21-én hétfőre meg tudta hozni azt a döntést, hogy az alapító okiratát 
elfogadta  ennek  a  cégnek,  ahhoz  egy  pénzügyi  tanulmányi  is  kellett  egy  olyan 
könyvvizsgáló  cégtől,  aki  foglalkozik  más településeken  városokban ilyen  üzemeltetési 
feladatokat  ellátó  települési  cégekkel.  Ők  elmondták  nekünk,  hogy  normaszámítások 
vannak arra,  hogy például  x  m2 fű  lenyírásához mennyit  „költhet”  egy  Önkormányzat. 
Sokat számit a tényleges hatékonyság is. Nagykovácsi Önkormányzata nem volt  olyan 
bátor,  hogy most különböző  gépparkot  alakítson ki,  olyan sokszor  volt  szó arról,  hogy 
vehetnék traktort, meg hótolót, most úgy néz ki, hogy azért elég szép reményeink vannak 
arra,  hogy  ez  jól  működjön.  A  Településüzemeltetési  Kft.-nek  egy  irodát  tudunk  most 
biztosítani a Pók utca 58. szám alatt. A létszáma most egyenlőre 10-15 főt nem haladná 
meg.  Az  Önkormányzati  ingatlanok  rendben  tartása,  akár  hókotrás  az  ároktakarítás, 
kátyúzás,  nem  a  mi  feladatunk  lesz,  mint  Önkormányzat  megrendelni,  vagy 
közbeszereztetni, hanem a cégé akkor az Áfá-ja is visszaigényelhető. Egyébként pedig ez 
a  cég  100%-ban  Önkormányzati  tulajdonú  lesz.  Szakmai  alapon  kiszervezzük  a 
feladatokat és pénzügyi alapon pedig mi majd jövőben bevételt várunk. Mi ettől várunk egy 
úgynevezett  minőségi  javulást  is  nem  csak  mennyiségi,  vagy  koordináltabb 
munkavégzést. Alapjaiban véve, mi az Önkormányzat számára mindenféleképpen egy jó 
gazdasági megtérülést és feladat ellátás szempontjából, minőségi javulást várunk. Nem 
ebben  az  évben  fog  megtörténni  ez,  véleményünk  szerint  a  jövő  évben  lenne  olyan 
kapacitás  felesleg  is,  mert  fejlődik  annyit  a  cég  ember  állományban,  gépparkban, 
lehetőségben, hogy ha azok a tulajdonosok,  akik nem laknak Nagykovácsiban, de van 
ingatlanuk  és  szeretne  kaszáltatni,  kapnak  értesítést,  hogy  ezt  a  szolgáltatást  az 
Önkormányzat cégétől, hogyan milyen áron veheti igénybe. A gyakorlat fogja meghozni, 
hogy  ténylegesen  milyen  eredménnyel  zárul  a  működés.  Ezt  majd  jövőre  tudom, 
részleteiben ismertetni.

dr.  Balogh  László  (lakos) :  A  elhangzott  érveket  átlátom,  de  az  Áfa  érveket  nem.  A 
Pénzügyi Bizottság elnökét szeretném megkérdezni, hogy hogyan van ez az Áfa dolog? 
Áfát  az  a  cég  igényelhet  vissza,  aki  Áfa  körben  dolgozik,  tehát  számlát  kell  Áfával 
kibocsátania. Gondolom ez úgy fog működni, hogy egy évben legalább egyszer, négyszer 
vagy  tizenkétszer  számlát  fog kibocsátani  teljesítményért  az Önkormányzat  irányában. 
Amikor kibocsátja a számlát az Önkormányzat felé, akkor ebben a számlában meg fog 
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jelenni a beszerzésnek az Áfa tartalma, tehát én Áfa előnyt nem látok. Lehet, hogy kisebb 
érvek érvényesíthetők, de azok kisebb körben realizálhatók, de az csak olyan, ami nem az 
Önkormányzat felé kibocsátott számlákban realizálódik. Tehát az Áfa előny, hogy néz ki? 

Dér Zsuzsanna képvisel ő: Ez az ötlet nem a saját fejünkből pattant ki. Egyenlőre ez egy 
olyan cég lesz, ahová betagozva azokat a dolgozókat, akik eddig is dolgoztak és az ő 
bérük kerül  át  a Kft.-hez.  Végeztek erre vonatkozóan számításokat,  de ez most nincs 
előttem. Nem is kell nekem azt hiszem ilyen körben erről beszámolnom, 15 napon belül 
írásban válaszolni fogunk a volt Képviselő-társamnak. Megfelel ez így önnek?

dr.Balogh  László  (lakos) :  Egészen  pontosan  mekkora  összegű  Áfa  megtakarítás 
számítottak ki, erre lennék én kíváncsi. Köszönöm

Varga László :  Kürtösi  Pál Körzeti  Megbízott  nincs itt,  nyilván nem tudja elmondani az 
álláspontját.

Bencsik  Mónika  polgármester :  Nem  is  kell,  mert  rendőrségi,  személyi  ügyet  nem 
tárgyalhatunk itt a falugyűlésen. Ilyen jellegű kérdést ne is tegyen fel.

Varga László : Általánosságban szeretnék erről beszélni, lényegtelen is a személy neve. 
Én úgy gondolom, hogy igen is nagy szerepe van és fontosnak tartom a rendőrnek, aki itt 
dolgozik a beágyazottságát, hogy mennyire ismeri a területet és az sem baj ha megkapja 
azt  a megbecsülést  mondjuk,  hogy van egy támogatása a lakhatását  illetően. Mert  az 
köztudott, hogy nem csak a Polgármesterek keresnek keveset Magyarországon, hanem a 
rendőrök  is.  Polgárőröktől  azt  az  információt  kaptam,  hogy  igen  szakavatottan  és 
becsületesen végezte a munkáját. Lehetne-e az, hogy tartósan kötődjön ide egy rendőr és 
ne cserélődjenek félévente.

Bencsik  Mónika polgármester:   Ha jól  értem nincs konkrét  kérdése, önnek van egy 
magánvéleménye,  hogy  maradjon  itt  és  ágyazódjon  be  hosszútávon  a  rendőr.  Én 
mondtam, hogy nem tartom jónak és egyikünk sem fog dönteni, csak a szakmai felettese. 
Akkor kérdése ezzel kapcsolatosan, nincs amire tudnék válaszolni?

Varga László : Ha ez nem tekinthető kérdésnek, akkor a magánvéleményemet mondtam 
el. A másik kérdésem a CBA üggyel kapcsolatos. A Képviselő-testületnek tenném fel a 
kérdés és a Főépítész úrnak,  hogy önök szerint  intellektuálisan felvállalható, hogy egy 
óvoda és egy templom mellett épüljön fel egy ilyen létesítmény?

Bencsik  Mónika  polgármester:  Képviselő-testületet  kérdezem,  hogy  kívánnak-e 
intellektuális választ adni az intellektuális kérdésre?

Reindl  Gyula  képvisel ő:  Van  egy  szakmai  érv,  amit  itt  hallottunk,  van  egy  másik, 
bármelyik észak-európai városba el megy, ott a városháza a kocsma és a templom egy 
kupacban van évszázadok óta.

Bárdos  Iván  képvisel ő:  Annyit  lehetne  még  hozzá  tenni,  hogy  egy  faluközpont 
kialakításának részei ezek az intézmények. Igen is jó helyen van, hiszen sok ember nem 
autózik, vannak időse, gyalog járnak, kerékpárral járnak, nekik nagyon jó helyen lesz. Aki 
most esetleg ellenzi,  azok is mind ott  fognak vásárolni.  Igen is jó helyen lesz,  ha egy 
anyuka elmegy a gyermekéért az óvodába, iskolába utána be tud vásárolni. Szerintem 
már nagyon itt van az ideje a megvalósításnak.
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Bencsik Mónika polgármester: Többi Képviselő-testületi tag nem kíván válasz adni erre 
a kérdésre. Valakinek konkrét kérdése, Nagykovácsi közügyeit tekintve van-e még?

Szabó  Ferenc :  Kerékpár  út  lesz-e,  illetve  a  meglévő  kerékpárút  javítása  be  van-e 
tervezve?

Bárdos Iván képvisel ő: Először is tudniuk kell, hogy ami van az nem kerékpárút, mert ha 
azt  akartunk  volna  építeni  az  több  százmilliós  tétel  lett  volna.  Ez  igazából  egy 
mezőgazdasági út, amit azzal a nyilvánvaló szándékkal tettünk olyanná amilyennek most 
látszik,  hogy  biztonságosan  tudjuk  rajta  kerékpározni  a  főúttól  távol.  Én  magam  is 
kerékpárral közlekedem. Az állapota tél folyamán valószínűleg a vadászok gondoskodtak 
róla, hogy ilyen legyen. Most a Chritikalmass-ra, amit szerveztük, megkértünk egy helyi 
vállalkozót, hogy egy kicsit hozza rendbe, ez megtörtént. Erre valószínűleg mindig lesz 
mód, ennél sokkal többre nem valószínű, hogy lesz lehetőség. Köszönöm. 

Bencsik Mónika polgármester:  Köszönöm én is képviselő társam válaszát.

Juhász  Éva :  Nagykovácsiban  most  állandóan  terjednek  pletykák,  hogy  80  milliós 
sikkasztás  fűződik  az  Önkormányzathoz,  szeretnék  erről  többet  megtudni,  hogy  mi  az 
igazság? Kellemetlen, hogy erről nem kapunk tájékoztatást, hogy ennek tényleges van-e 
alapja?

Bencsik Mónika polgármester : Köszönöm a kérdést és kérek minden kérdezőt, hogy a 
nyilatkozatot  ne felejtsék aláírni  és a lakcímet feltűntetni.  Amit  tudni  kell,  hogy Jegyző 
asszony és jómagam a Képviselő-testület tudtával 2011-ben tettünk egy feljelentést egy 
ügyben.  Erről  többen  azért  nem  lehet  tudni,  mert  amíg  a  nyomozás  tart  addig  több 
információt nem szabad elmondani, mert az zavarná a nyomozást.
Felolvassa az ebben az ügyben kiadott közleményt.
Várják ki türelmesen, míg a rendőrség lezárja a nyomozást és mi megfelelő módon fogjuk 
önöket tudni tájékoztatni.

dr. Balogh László (lakos):  Érthető, hogy a nyomozás ilyen szakaszában nem kívánnak 
többet  mondani  erről.  A  Képviselő-testület  és  Hivatal  vezetése  foganasított-e  olyan 
intézkedéseke,  ami  az  itt  feltételezhető  események  megismétlődésének  megelőzését 
szolgálják. Foglalkozott-e vele az Ügyrendi Bizottság?

Tóthné Pataki Csilla jegyz ő: A Polgármester asszony elmondta, hogy ismeretlen tettes 
ellen  tettük  a  feljelentést,  ettől  függetlenül  belső  ellenőr  segítségét  kértük,  kockázat 
elemzés  készült  továbbiakra  vonatkozóan.  Illetve  a  szabályrendszerünket  teljesen 
felülvizsgáltuk  és  új  szabályzatok  kerültek  kiadásra,  aminek  az  ellenőrzéséért  és 
betartásáért a Jegyző felelős. Erre én havi szinten visszacsatolva folyamatos ellenőrzést 
tartok  és  bár  nem kapcsolódik  a  tárgyhoz,  de szeretném elmondani,  hogy  a  hatósági 
ellenőrzések ezért kezdődtek meg a Hivatal részéről.  Nagyon sokan kaptak felszólítást, 
mert  adott  esetben  adóbevallást  nem  csatoltak  be  úgy  hogy  pl.  5  éve  itt  laknak  a 
településen, vagy itt van ingatlanuk. Az ellenőrzés folyamatos. Nem e miatt az ügy miatt, 
hanem egyébként is. Amikor én 2011. február 26-án átültem a jegyzői székbe akkor még 
aljegyzőként  az  adó  kintlévőség  120  millió  forint  volt.  Az  Önkormányzat  Képviselő-
testülete azt kérte a Hivataltól és a Jegyzőtől, hogy ezt próbálja meg lejjebb vinni az által, 
hogy igen is az ellenőrzésekre sort kerít. Egy ellenőrzés során derült fény a bűnügyre is.

Bencsik Mónika polgármester : Röviden annyit, hogy ezt elmondtam a Kábel tv-ben is és 
köszönöm Juhász Évának, hogy ezt a kérdést feltette. Sokakat foglalkoztatnaka történtek 
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és  magán  történeteket  kerítenek  ehhez  az  ügyhöz.  Akik  tanuk  előtt  bárkinek  a 
személyével  kapcsolatosan  említést  tesznek  és  ezt  a  tanuk  jelzik,  akik  ott  voltak  és 
hallották,  rágalmazás  ügyet  fogunk  ebből  indítani.  Több  Önkormányzatnál  vannak 
vizsgálatok.  Kérjük  a  lakosságot,  hogy  lehet  kedvelni,  vagy  nem  kedvelni  egy 
Polgármestert,  Jegyzőt,  de  vádaskodni  az  már  egy  egészen  más kategória.  Mindenki 
ebben az ügyben próbáljon önmérsékletet tanúsítani. Kaptunk elég szemrehányást, akár 
olyan lakosoktól, akiket a vizsgálat érintett, hogy miért nem tájékoztatjuk előre. Nem lehet 
egy  bűnügyben  tájékoztatást  adni.  Hiszen  akkor  akadályozzuk  vagy  közreműködünk 
abban, hogy ne lehessen rendesen felderíteni a tényállást. El szeretném mondani, hogy 
2002-  óta  mióta  én  polgármester  vagyok,  minden  Képviselő-testület  2002-2006  –ban 
működő,  a  2006-2010  működő  és  2010  óta  is  minden  testület  minden  bizottsága 
pénzügyileg  leginkább,  állandóan  feladatul  tűzte  ki  a  Hivatalnak,  azt,  hogy  az 
ellenőrzéseket  a  különböző  adminisztratív  feladatokat,  sokkal  pontosabban  kell 
végrehajtani, hiszen ez mindannyiunk közös érdeke és ennek megfelelően dolgozunk a 
továbbiakban is.

További kérdés nem lévén a Képviselő-testület nevében mindenkinek köszönjük, aki eljött 
és  kérdést  tett  fel,  mert  ez  azt  jelenti,  hogy  önöket  érdekli  Nagykovácsi  közügye. 
Függetlenül  attól,  hogy ez a kérdés személy szerint jól esik-e vagy sem. Fontos, hogy 
ilyenkor  olyan  kérdések  hangozzanak  el,  ami  egyébként  az  utcán  foglalkoztatja  az 
embereket, csak nem jönnek el megkérdezni tőlünk. Itt legalább mindannyian kaphatnak 
egy választ.
Itt ragadom meg az alkalmat, hogy minden kedves lakosnak, akik határidőben teljesítik 
bevallási,  befizetési kötelezettségüket, külön köszönet. Mi nem mondhatnánk azt,  hogy 
sikeresen  tudjuk  üzemeltetni  ezt  a  települést,  ha  önök  nem vállalnának  oroszlánrészt 
azzal, hogy a településüket támogatják a befizetett adóforintjaikkal. Nagyon köszönjük. És 
egy nagyon szép összefogásnak az eredményeként egy tehergépkocsi áll  a bejáratnál. 
Boldog vagyok, mert van egy új autója a településnek, helyi vállalkozók megvettek rajta 
reklámfelületet. Ennek az ünnepélyes átadása Kábel Tv előtt hétfői napon itt történ meg. 
Azoknak a vállalkozóknak külön nagy szeretettel köszönjük, akik ezt lehetővé tették, mert 
ezzel is javul sok minden a településen. Köszönjük szépen!
Köszönjük,  hogy  itt  voltak  és  rész  vettek  a  település  ügyeinek  tárgyalásán.  A  mai 
közmeghallgatás 20:15 perckor bezárom. 

Kmf.

Bencsik Mónika Tóthné Pataki Csilla
  polgármester jegyző
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